
Protokół Nr 4/2019 

z wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej,  Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego, Komisji ds. Promocji Gminy, Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych 

oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 19 czerwca 2019 roku 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Koptewicz Walentyna, Przewodniczący Komisji,  

2. Chmur Eugeniusz, członek Komisji 

3. Jakimiuk Anatol, członek komisji 

4. Lipiński Zbigniew, członek komisji 

5. Zalewska Katarzyna, członek komisji 

6. Członkowie Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych: Skomorowski Marek, Zalewska 

Katarzyna, Jurkowicz Marta, Chmur Eugeniusz,  

7. Członkowie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego: Wierciński Wojciech, 

Piotrowska Krystyna, Matwiejuk Jarosław 

8. Członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Król Adam, Jurkowicz Marta, Matwiejuk 

Jarosław 
9. Małgorzata Jóźwiak Przewodnicząca Rady Gminy Boćki 

10. Dorota Kędra Ptaszyńska Wójt Gminy 

11. Korycki Walenty, Sekretarz Gminy 

12. Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy  

13. Monika Kruszewska Kierownik Referatu UG 

14. Tołoczko Barbara, Kierownik GOPS Boćki 

 

Nieobecni: Przemysław Tatarczuk, Piotr Zawadzki, Paweł Zambrowski. 

 

W wyniku porozumienia Przewodniczących Komisji Rady Gminy, w dniu 19 czerwca 2019 r. o 

godzinie 9:00 odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy. Na przewodniczącego obrad 

wybrano Panią Walentynę Koptewicz – Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej, która przedstawiła 

zebranym porządek posiedzenia: 

1. Omówienie projektów uchwał i materiałów na Sesję Rady Gminy 

1) Projekt uchwały nr V/29/2019 w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Boćki oraz określenie granic ich 

obwodów, 

2) Projekt uchwały nr V/30/2019 w sprawie ustalenia sieci publicznych oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania 

przedszkolnego przy szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Boćki, 

3) Projekt uchwały nr V/31/2019 w sprawie zatwierdzenia Regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków, 

4) Projekt uchwały nr V/32/2019 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty, 

5) Projekt uchwały nr V/33/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Bielskiemu na przebudowę drogi powiatowej Nr 1751B Andryjanki – Wygonowo, 

Etap II, 

6) Projekt uchwały nr V/34/2019 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2019, 

7) Przedstawienie raportu o stanie gminy Boćki za 2018 rok - debata, 

8) Projekt uchwały nr V/35/2019 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Boćki wotum 

zaufania, 

9) Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Boćki, 



10) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Gminy Boćki, 

11) Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy 

Boćki 

12) Projekt uchwały nr V/36/2019 w sprawie zatwierdzenia sprawozdań finansowych 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Boćki za 2018 rok, 

13) Wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Boćki za 

2018 rok 

14) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Boćki, 

15) Projekt uchwały nr V/37/2019 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Boćki z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok 

16) Przedstawienie Oceny Zasobów Pomocy Społecznej (do wglądu na stronie: 

https://bip.gops.ug.bocki.wrotapodlasia.pl    zakładka - sprawozdania z działalności) 

2. Sprawy różne i bieżące gminy 

1) Rozpatrzenie wniosku Pana Pawła Zambrowskiego Radnego Gminy Boćki. 

2) Wydanie opinii w sprawie sprzedaży mienia gminy - działek: 

a) Nr geod. 15, obręb Szumki, powierzchnia 1 ha, użytki kopalne 

b) Nr geod. 54, obręb Olszewo, powierzchnia 1,87 ha, las 

 

Przewodnicząca wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Boćki poinformowała, iż zostaje 

zmieniony porządek posiedzenia na prośbę Pani Moniki Kruszewskiej – kierownika referatu 

Urzędu Gminy Boćki i punkty 4 oraz 3 zostaną omówione na początku posiedzenia.  

Ad. 1 ppkt. 4 Głos w temacie zabrała Pani Monika Kruszewska informując, iż stawka za odpady 

komunalne wzrośnie do 14 zł za osobę miesięcznie w przypadku selektywnej zbiórki odpadów, 

ponieważ taką kwotę uzyskaliśmy po otwarciu ostatnio przeprowadzonego przetargu, do 

którego przystąpiła tylko jedna firma. Pani Kruszewska wręczyła członkom komisji kalkulację 

kosztów jakie gmina ponosiła w minionych latach za odpady komunalne. Wyjaśniła, iż wpływy 

od mieszkańców nie pokrywały w pełni kosztów, które gmina ponosiła. Przedstawiła również 

przykłady innych gmin gdzie ta opłata już wzrosła. 

Pani Krystyna Piotrowska zapytała czy PUK w Hajnówce ma większe pojemniki na odpady, 

ponieważ jedna z rodzin liczy 9 osób, a mają tylko małe pojemniki. Pani Kruszewska 

powiedziała, że powinni zgłosić się do urzędu gminy w tej sprawie. Radny Zbigniew Lipiński 

zapytał czy za kontenery, które stoją przy cmentarzu płaci gmina. Pani Kruszewska wyjaśniła, 

że wszystkie miejsca publiczne, w których stoją kontenery na odpady obsługuje gmina. Pan 

Wojciech Wierciński zapytał z czego wynikają tak duże zaległości. Pani Kruszewska wyjaśniła, 

że są to zaległości kilkuletnie. Na te najstarsze zostały wystawione tytuły wykonawcze i dalsze 

postępowanie toczy się u komornika. Natomiast na zaległości z ostatnich lat wystawiono 

upomnienia, zawiadomienia listowne oraz poinformowano telefonicznie właścicieli posesji o 

istniejących na ich koncie zaległych opłatach. Pan Radny Wierciński zapytał czy ktoś jeszcze 

przystąpił do przetargu i na jak długo została zawarta umowa. Poinformowano wszystkich, iż 

do przetargu zgłosiła się tylko jedna firma i było to Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych w 

Hajnówce. Umowa została zawarta na 18 miesięcy, czyli do końca 2020 roku. Pani Walentyna 

Koptewicz zapytała czy w ramach tej stawki za odpady będzie odbierana folia rolnicza. Pani 

Monika Kruszewska wyjaśniła, że gmina nie może ponosić kosztów wywozu i 

unieszkodliwiania odpadów pochodzenia rolniczego,  jest odpowiedzialna tylko za odpady 

komunalne wytwarzane w gospodarstwie domowym. Dodała, że prawdopodobnie folię rolniczą 

będzie odbierała firma z Brańska w miesiącu sierpniu, w tej sprawie prosiła zgłaszać chętne 

miejscowości do urzędu gminy w celu zapisania na listę do odbioru.  

Ad. 1 ppkt. 3 Głos w sprawie zabrała Pani Monika Kruszewska informując, że regulamin 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków został poprawiony. Poinformowała również, że na 



stronie internetowej została ogłoszona stawka za wodę i ścieki. Przewodnicząca wspólnego 

posiedzenia komisji Rady Gminy Boćki odczytała decyzję Wód Polskich zatwierdzającą na 3 

lata taryfę dla Gminy Boćki. Pani Kruszewska wyjaśniła, że wniosek z propozycją ceny 

składały do Wód Polskich Wodociągi Podlaskie. Radni dodali, że Wodociągi Podlaskie 

wstawiły kwotę jaką chciały a Wody Polskie to zatwierdziły. My nic nie mamy w tej kwestii 

do gadania. Sekretarz Gminy powiedział, że od czasu kiedy powstały Wody Polskie, każdy kto 

zaopatruje w wodę mieszkańców nie ustala sam stawek. Wodociągi Podlaskie składając 

wniosek do Wód Polskich musiały go uzasadnić i poprzeć kalkulacją. Przeprowadziliśmy wiele 

rozmów z Wodociągami Podlaskimi na temat stawki za wodę i ścieki. Pani Monika Kruszewska 

dodała, że wniosek jest u niej do wglądu. Radny Adam Król wtrącił sugestię, że wszystko 

można kreatywnie zaksięgować. Dodał również, że warto pomyśleć nad tym żeby gmina sama 

administrowała wodociągiem i w tej kwestii żeby powstało przedsiębiorstwo komunalne.  

Ad.  1 ppkt. 1 i 2 Głos w temacie zabrała Pani Magdalena Kozłowska podinspektor w Urzędzie 

Gminy Boćki. Poinformowała, że projekty uchwał radni otrzymali. Dodała, że podjęcie uchwał 

o sieci szkół podstawowych i oddziałów przedszkolnych związane jest z reformą oświaty a 

dokładniej z wygaszaniem gimnazjów. Nawiązała do tego, iż w 2017 roku były podejmowane 

podobne uchwały, ale wygasają one z dniem 31 sierpnia 2019 r., w związku z tym Rada Gminy 

Boćki jest zobligowana do podjęcia nowych uchwał, które będą na czas nieokreślony. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma jakieś pytania w tych dwóch kwestiach. Pytań nie 

zgłoszono. 

Ad. 1 ppkt. 5 Głos w sprawie zabrała Pani Wójt informując, że Powiatowy Zarząd Dróg w 

Bielsku Podlaskim zwrócił się do gminy z prośbą  udzielenia pomocy finansowej powiatowi 

bielskiemu na przebudowę drogi powiatowej nr 1751B Andryjanki – Wygonowo, etap II. Wójt 

zwróciła się do radnych z zapytaniem czy wyrażają zgodę na partycypowanie w kosztach na 

remont drogi z powiatem. Część radnych wyraziła opinię twierdzącą.   

Ad. 1 ppkt. 6 Pani Skarbnik przedstawiła pokrótce proponowane zmiany do budżetu. 

Poinformowała, że zwiększa się plan dochodów i wydatków budżetowych o kwotę 100.602 zł, 

zgodnie z załącznikiem 

Nr 1 i Nr 2 do projektu uchwały. Dokonuje się przeniesień w planie dochodów i wydatków 

budżetowych w kwocie 112.655 zł, zgodnie z złącznikiem Nr 1 i Nr 2. Przychody budżetu w 

wysokości 1.875.618 zł, rozchody w wysokości 705.000 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 3. 

Budżet po dokonanych zmianach wynosi: 

1) Dochody budżetu gminy w kwocie 19.303.357 zł z tego: 

- dochody bieżące w kwocie 17.975.702 zł, 

- dochody majątkowe w kwocie 1.327.655 zł. 

2) Wydatki budżetu gminy w kwocie 20.473.975 zł z tego: 

- wydatki bieżące w kwocie 17.741.020 zł, 

- wydatki majątkowe w kwocie 2.732.955 zł. 

Dodała, że deficyt budżetu w kwocie 1.170.618 zł, zostanie pokryty wolnymi środkami jako 

nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu gminy wynikających z 

rozliczeń kredytów i pożyczek z lat ubiegłych. 

Ad. 1 ppkt. 7 Przewodnicząca wspólnego posiedzenia komisji Rady Gminy Boćki powiedziała, 

że wszyscy radni otrzymali Raport o stanie Gminy Boćki za 2018 razem z zawiadomieniem na 

posiedzenie komisji. Dodała czy są pytania w tej kwestii. Radni powiedzieli, że będą debatować 

na sesji rady gminy. Pytań nie zgłoszono. 

Ad. 1 ppkt. 8 Pani Walentyna Koptewicz powiedziała, że projekt uchwały radni otrzymali, czy 

są uwagi do projektu. Uwag nie zgłoszono. 

Ad. 1 ppkt. 9 Głos w temacie zabrała Pani Wójt. Dodała, że sprawozdanie z wykonania budżetu 

Gminy Boćki za 2018 rok radni otrzymali do zapoznania w marcu. Zapytała czy są ewentualne 

pytania do sprawozdania, czy coś należy wyjaśnić lub sprecyzować w tej sprawie. Uwag i pytań 

nie zgłoszono. 



Ad. 1 ppkt. 10 Przewodnicząca wspólnego posiedzenia komisji Rady Gminy Boćki odczytała 

opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Boćki. 

Ad. 1 ppkt. 11 Pani Walentyna Koptewicz jako przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała 

opinię tejże komisji w sprawie wykonania budżetu Gminy Boćki. 

Ad.1 ppkt. 12 Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdań finansowych wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Boćki za 2018 

rok radni otrzymali wcześniej do zapoznania. Zapytała czy są uwagi do projektu. Uwag nie 

zgłoszono. 

Ad. 1 ppkt. 13 Pani Walentyna Koptewicz odczytała wniosek komisji rewizyjnej o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Boćki za 2018 rok. 

Ad. 1 ppkt. 14 Przewodnicząca wspólnego posiedzenia komisji Rady Gminy Boćki odczytała 

opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Boćki  

Ad. 1 ppkt. 15 Przewodnicząca Walentyna Koptewicz powiedziała, że projekt uchwały w 

sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Boćki z tytułu wykonania budżetu za 2018 

rok radni otrzymali wcześniej do wglądu, w związku z tym czy zgłaszają uwagi do projektu. 

Uwag nie zgłoszono. 

Ad. 1 ppkt. 16 Pani Walentyna Koptewicz poinformowała, że program „Ocena Zasobów 

Pomocy Społecznej” był wyłożony do wglądu w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w 

Boćkach oraz zamieszczony na stronie internetowej: 

https://bip.gops.ug.bocki.wrotapodlasia.pl, zakładka - sprawozdania z działalności. Poprosiła 

Kierownika GOPS w Boćkach o krótkie przedstawienie tematu. Pani Barbara Tołoczko 

powiedziała, że dokument ten jest obligatoryjny. Przede wszystkim zawiera liczne wykresy i 

zestawienia tabelaryczne przedstawiające zasoby pomocy społecznej. Program prezentuje 

szczegółowe dane o: sytuacji demograficznej, rynku pracy, infrastrukturze społecznej, 

korzystających z pomocy i wsparcia, świadczeniach pomocy społecznej, zasobach 

instytucjonalnych pomocy i wsparcia, kadrze pomocy społecznej, środkach finansowych na 

wydatki w pomocy społecznej i innych obszarach polityki społecznej w budżecie jednostki 

samorządu terytorialnego, aktywności projektowo-konkursowej jednostki organizacyjnej 

pomocy społecznej, współpracy z organizacjami pozarządowymi w obszarze pomocy i 

wsparcia. Pytań w temacie nie zgłoszono. 

Ad. 2 ppkt. 1 Przewodnicząca wspólnego posiedzenia komisji Rady Gminy Boćki odczytała 

wniosek Pana Pawła Zambrowskiego dotyczący wykonania dokumentacji na drogę Bodaki 

kolonia oraz wykopania rowów. Obecna na posiedzeniu komisji Przewodnicząca Rady Gminy 

Boćki zapytała radnych jaką odpowiedź dać Panu Zambrowskiemu. Radni nie zajęli stanowiska 

w tej sprawie. Pani Walentyna Koptewicz zaproponowała, że podczas tzw. wyjazdowego 

posiedzenia komisji należy pojechać na tę drogę i ją obejrzeć.  

Ad. 2 ppkt. 2 Głos w temacie zabrała Pani Wójt informując, że zgłosił się kupiec na podane 

dwie działki i chciałaby poznać opinię radnych co do sprzedaży podanych działek. Pani 

Walentyna Koptewicz zapytała czy działki będą wystawione do przetargu. Otrzymała 

odpowiedź twierdzącą. Pozostali radni nie zadawali pytań, jak również nie wyrazili opinii w tej 

sprawie. 

Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła posiedzenie. 

Protokołował: Magdalena Kozłowska 

 

   Przewodniczący Obrad                                    Przewodniczący Komisji 

    Walentyna Koptewicz                                      Walentyna Koptewicz 

 


